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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 5. februar 2013 stil-
let følgende spørgsmål nr. SUU 370 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fo-
rebyggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mar-
tin Geertsen (V).

Spørgsmål nr. SUU 370:
’’ Vil ministeren redegøre for, om der under nogen omstændigheder er givet 
større eller mindre forhåndstilsagn eller har været indledt drøftelser om øko-
nomisk støtte fra private fonde e. lign. samt om disse har været lagt til grund 
for anbefalingen af at placere et protonanlæg i Århus, herunder om eventuelle 
forhåndstilsagn eller drøftelser har været kendt af én eller flere af ansøgerne, 
ministeren, ministeriet eller Sundhedsstyrelsen?”

Svar:
Der har ikke i Sundhedsstyrelsens beslutning om placering som led i speciale-
planlægningen været lagt hensyn om eventuelle forhåndstilsagn til grund. Jeg 
er ikke bekendt med, at der fra private fonde eller lignende forelå forhåndstil-
sagn. Jeg kan oplyse, at den daværende sundhedsminister i foråret 2011 
sendte et brev til en række danske fonde, hvori han orienterede om den fore-
stående vurderingsproces i forhold til den mest hensigtsmæssige placering af 
et anlæg for partikelterapi i Danmark. 

På baggrund af, at der nu foreligger en beslutning om placering, indgår det 
som del af den videre proces, at der sonderes i forhold til private fondes inte-
resse i at medfinansiere et dansk center for partikelterapi.

Afslutningsvis vil jeg nævne, at jeg ikke har grundlag for at redegøre for, hvilke 
mulige drøftelser m.v., som eventuelt måtte have fundet sted mellem de to an-
søgere og private fonde. 
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